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PROFILE

Chief Judge Raffetto retired in May 2012 after more than 24 years as a trial judge with the Second Circuit Court, State of Hawaii.  Before his appointment to the Judiciary he practiced law in San Francisco and in Honolulu and Maui, Hawaii, primarily advising businesses and litigating business and other matters.  Upon his retirement the Chief Justice Recktenwald of the Hawaii Supreme Court appointed Chief Judge Raffetto to serve on his Judicial Council, advising on Judiciary appointments to high-level State of Hawaii Commissions.  Currently, Chief Judge Raffetto is actively developing his post-judicial career as an International Lecturer & Trainer, Arbitrator, Mediator, Discovery Master and US legal advisor both in the US and internationally.  He serves as Arbitrator & Mediator with the firm of Dispute Prevention & Resolution, LLC., Honolulu, HI, and he is affiliated as Arbitrator and foreign lawyer with Chung Ting Fai & Co., Advocates & Solicitors, Singapore. 

Chief Judge Raffetto is the CEO of the Asia Rule of Law Foundation, which he established to offer programs and training for educational institutions and bar associations in Asia.  Also, since his retirement he has presented programs at law schools and bar associations in Japan and China on the history and success of US Jury Trial, including a US style jury trial moot.  He serves as visiting Professor at the law schools of Fukuoka University, Fukuoka, Japan, Beijing Foreign Studies University Law School and the University of International Relations, Beijing, China.  Chief Judge Raffetto is also a retired US Navy Captain/Military Judge, Judge Advocate General’s Corps., and he continues to serve as Adjunct Instructor for the US Defense Institute of International Legal Studies (DIILS), Newport, RI and as Independent Consultant for the Geneva Center for the Democratic Control of the Armed Forces (DCAF). 

Chief Judge Raffetto also continues to serve as a volunteer judge for the Jessup International Law Moot Court competition in China, Russia as well as the international, final rounds each year in Wash. DC.

Most recently Chief Judge Raffetto hosted a group of Chinese law professionals for a week-long visit to the Hawaii Judiciary, including the observation of an entire jury trial, meeting with the Hawaii Chief Justice, briefings on the operation of the Hawaii Judiciary and collaboration meetings with a group of Hawaii lawyers who actively operate programs with the Government of China and Chinese lawyers.  The group was interviewed by Thinktech Hawaii, the video of which is available for viewing on You Tube by searching for “China Rule of Law Exchange.”

ACADEMIC TRAINING 

BS (Business Administration), California State College 1965

JD (Juris Doctor – Law), Univ. of California, Hastings College of Law 1968

LLM (Masters of Law – Taxation), New York Univ. Grad. School of Law 1970

Graduate US Naval Justice School 1982

Graduate US Army Judges School 1995

LICENSED TO PRACTICE LAW

California

Hawaii

US District Court for Hawaii & Northern District of California

US Ninth Circuit Court of Appeals

US Tax Court

US Court of Claims


All US Military Courts

LEGAL EXPERIENCE

Chief Judge Raffetto practiced private law for over 25 years in California and Hawaii, emphasizing tax and business law, and litigation.  While serving as Chief Judge he served as Arbitration Judge, Administrative Judge, Senior Family Court Judge, Drug Court Judge; and, also, by special appointment, as a Substitute Justice of the Hawaii Supreme Court, on many occasions.  Chief Judge Raffetto was responsible for leadership and management of 16 judges and over 250 employees working on three different islands.  
Chief Judge Raffetto also served 21 years as a US Navy Reserve legal officer (Judge Advocate General’s Corps.) emphasizing military justice, operational law, and international law.  During his military career he served as a prosecutor and defense lawyer, and was appointed and served for five years as Military Judge with the US Navy and Marine Corps. Trial Judiciary.  As a Military Judge he presided over court martial proceedings in Japan, Guam and the US.  He retired in 2001 in the rank of CAPTAIN (0-6) and was awarded the Meritorious Service Medal.  With DIILS he provided training seminars in many nations on subjects related to rule of law, military justice, UN peacekeeping operations, and related subjects.  For DCAF he has provided research and presented papers on military law reform, ombudsman, civilian control of the military, anti-corruption and related subjects most recently at a UN Development Project conference in Kingdom of Tonga, and other similar international conferences at Moscow, St. Petersburg, and Jakarta, Indonesia.  
During his judicial career Chief Judge Raffetto also served on many Judiciary Committees relating to the improvement of the jury system and the laws of Hawaii.  He created and served as presiding judge for the Maui/Molokai Adult Drug Court program, a very successful rehabilitation program for people in the criminal justice system.  He also created an International Court Observer Program in which he invited foreign law professionals to visit his Court and observe first hand the US justice system; participants included law professionals from Russia, Mongolia, Thailand, Germany, Iraq and Afghanistan.

AWARDS

Selected as “Jurist of the Year” for the State of Hawaii by the Chief Justice of 


the Supreme Court of the State of Hawaii, for 2011.

Awarded the “Director’s Award” by the Director of the US Department of Defense, Security Cooperation Agency, 2004, for “…extraordinary achievement in the performance of invaluable Security Cooperation service…” for, inter alia, creating and carrying out his International Court Observe Program, and his work as Adjunct Instructor at DIILS.

Recognized for “Lifetime Achievement” 2012, by the Maui County Bar Association, State of Hawaii

PUBLICATIONS

Chief Judge Raffetto has written and published numerous articles and papers for publication and presentation, including for DCAF, local newspapers, law journals; and, including an article on the “Value of Dissenting Opinions, published 2002 in the Mongolian Law Journal, co-written with Justice G. Ganzorig, Associate Justice of the Supreme Court of Mongolia (Ret.) Currently, Chief Judge Raffetto is working on an article regarding the drug Court he established in Maui/Molokai, Hawaii.
简历
首席法官SHACKLEY ∙F. RAFFETTO（已退休）
Alanuilili广场215号 
库拉，夏威夷96790
（808）878-3112
jsraffetto@aol.com 
简介 

Raffetto首席法官于2012年5月退休，他在夏威夷州第二巡回法院担任主审法官逾24年。在被任命出任司法机构职位之前，他曾在旧金山和夏威夷的檀香山和毛伊岛从事法律工作，主要提供企业咨询和企业诉讼等服务。夏威夷最高法院首席法官Recktenwald在Raffetto首席法官一退休就任命他在其司法委员会任职，向夏威夷州高级委员会提供司法任命咨询。目前，Raffetto首席法官正在积极在美国和国际上发展自己的后司法职业生涯，担任国际讲师和培训师，仲裁员，调解员，发现大师和美国法律顾问。他在夏威夷檀香山的纠纷预防与解决有限责任公司担任仲裁员和调解员。他挂职新加坡钟廷辉讼辩律师事务所，并担任仲裁员和外国律师。 
Raffetto首席法官是亚洲法治基金会的首席执行官，他建立此基金会为亚洲的教育机构和律师协会提供课程和培训。此外，自退休以来，他已向日本和中国的法学院和律师协会提供课程，介绍美国陪审团审判的历史和成功，包括美式陪审团的模拟审判。他在日本福冈的福冈大学、中国北京的北京外国语大学法学院和国际关系学院法学院担任客座教授。Raffetto首席法官也是军法团的退役美国海军上尉/军事法官，而且，他继续在罗得岛的纽波特担任国际法律大学美国防御学院的兼职讲师，武装部队民主控制（DCAF）日内瓦中心的独立顾问。
Raffetto首席法官还继续在中国和俄罗斯担任Jessup国际法模拟法庭竞赛的志愿法官，并在华盛顿DC担任国际年度总决赛的志愿法官。

最近， Raffetto首席法官邀请了一批中国法律专业人士到夏威夷司法机构进行了为期一周的访问，包括观察整个陪审团审讯，与夏威夷首席法官会面，介绍夏威夷司法机构的运作情况，与积极参与中国政府和中国律师合作项目的夏威夷律师举行联合会议。该小组接受了Thinktech夏威夷的采访，在You Tube上搜索“中国法治交流”可以查看到该视频。  
学术培训

1965年——加州州立大学企业管理学士
1968年——加州大学黑斯廷斯法学院法学博士
1970年——纽约大学法学院研究生院税务法学硕士
1982年——美国海军司法学院研究生院

1995年——美国陆军法官学院研究生院

执业律师资格

加州
夏威夷
美国夏威夷及加州北区的地区法院

美国第九巡回上诉法院
美国税务法院
美国索赔法院
所有的美国军事法院
司法经验
Raffetto首席法官在加利福尼亚和夏威夷践行私法超过25年，重点关注税务和商业法律及诉讼。在担任首席法官时，他曾在很多场合中担任过仲裁法官，行政法官，家事法庭的高级法官，毒品法庭的法官，还因为特殊的任命，担任过夏威夷最高法院的代理法官。Raffetto首席法官负责领导和管理在三个不同岛屿上工作的16名法官以及超过250名员工。
Raffetto首席法官还在美国海军预备役部队担任了21年的法务专员（美国海军犯罪调查局），重点关注军事司法，运营法和国际法。在他的军队工作生涯中，他曾担任过检察官和辩护律师，并获委任在美国海军和海军陆战队司法审判体系中担任军方法官达五年。作为一名军事法官，他主持了在日本，关岛和美国的军事法庭审讯。他于2001年以上尉军衔（ 0-6）退役，并被授予军功奖章。在DIILS，他在许多国家主持了有关军事司法，联合国维和行动，及相关科目培训研讨会。对于DCAF，他最近在汤加王国的联合国发展项目会议，以及在莫斯科，圣彼得堡以及印度尼西亚雅加达的类似国际会议上，进行了有关军事法律改革，监察专员，军队文官管理，反腐败及相关科目的研究并发表了论文。
在他的司法职业生涯中，Raffetto首席法官还在有关完善陪审制度和夏威夷法律的许多司法委员会中任职。他创建毛伊岛/莫洛凯成人毒品法庭项目并担任审判长，为刑事司法系统中的人提供了一个非常成功的康复计划。他还创建了国际法庭观察员项目，邀请了外国专业法律人士访问他的法院并亲身观察美国司法系统；参与者包括来自俄罗斯，蒙古，泰国，德国，伊拉克和阿富汗的专业法律人士。
所获奖项
被夏威夷州最高法院首席大法官评选为夏威夷“2011年度最杰出法官”。
2004年因“...宝贵的安全合作服务中展现的非凡成就...” 及创立和实施其国际法庭观察项目，和在DIILS任兼职讲师的工作而被美国国防部、安全合作局授予“Director’s Award”。
2012年被夏威夷州毛伊县律师协会授予“终身成就奖”
出版作品
Raffetto首席法官曾在DCAF，当地报纸，法律期刊上撰写并发表出版了大量文章和论文，其中包括2002年与蒙古最高法院助理法官G. Ganzorig法官在蒙古法律期刊上共同撰写的一篇《不同意见的价值》。现在， Raffetto首席法官正在夏威夷的毛伊/莫洛凯岛，撰写一篇有关毒品法庭的文章。
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